
Zápis č. 3/2023-2024 ze zasedání rozšířeného kolegia děkana a kolegia děkana

ze dne 16. 10. 2023

Přítomni: doc. Škop, Ing. Přikrylová, doc. Tomášková, doc. Sehnálek, doc. Šilhán, doc.
Radvan, dr. Jurníková, doc. Zbíral, dr. Židek, dr. Kyselovská, doc. Myška, p. Tříska

Omluveni: prod. Jurníková, doc. Mrkývka

Program zasedání 16. 10. 2023
Rozšířené kolegium děkana

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)
2. Právo a právní věda 2028 (doc. Sehnálek)
- Zpráva o průběhu prací
- Způsob informování akademické obce
3. Celoživotní vzdělávání – stav a možnosti rozvoje (doc. Sehnálek)
4. Erasmus (dr. Kyselovská)
5. Různé
- Nový univerzitní spot (prod. Radvan)
- Schválení návrhu směrnice k vyhlášení SVOČ 2023/24 (prod. Zbíral)

Kolegium děkana
6. Kontrakt vědy (prod. Zbíral, kolegium děkana)

Děkan přivítal přítomné na zasedání rozšířeného kolegia děkana, zvláště doc. Myšku -
koordinátora pro neakreditované CŽV, dr. Kyselovskou - koordinátorku pro evropské mobility a
předsedu SKAS PrF MU pana Třísku. Uvedl, že pro další zasedání RKD očekává od
koordinátorů podklady za jejich oblast působení zahrnující zprávu za proběhlé období a plány
do budoucna. V případě potřeby je možné děkana nebo příslušného proděkana kdykoliv
kontaktovat, nabídka platí i pro předsedu senátu.

1. Magisterské studium (doc. Mrkývka)

Děkan sdělil, že obdržel zprávy o rozbíhajícím se podzimním semestru, výuka probíhá dle
harmonogramu. Vyzval přítomné k případným dotazům, následně bod uzavřel.
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2. Právo a právní věda 2028 (doc. Sehnálek)
V úvodu proděkan Sehnálek uvedl, že za účelem přehlednějšího přenosu informací o
chystaném studijním programu vytvořil pro akademickou obec nový web věnovaný pouze
programu. Poskytl dostupný odkaz:
https://is.muni.cz/auth/do/law/stud/mgr/novy-magistersky-stud.qwarp. Sdělil, že na tomto místě
bude k dispozici vše podstatné, včetně všech souvisejících dokumentů. Přislíbil odkaz zaslat
akademické obci e-mailem. Konzultoval možnost zveřejnění závěrečné zprávy pracovního týmu
pro reformu v návaznosti na zářijové zasedání KD. Kolegium se usneslo na zveřejnění. V další
části vstupu proděkan seznámil s průběhem prací. Informoval o proběhlé schůzce s vedoucím
Katedry právní teorie, kde byla projednávána koncepce výuky právně-teoretických předmětů v
novém programu a možnosti jejich zařazení do studijního plánu. Dále proběhla schůzka s
vedoucím Katedry dějin státu a práva, kde byly projednávány personální aspekty realizace
výuky v katedrou zajišťované oblasti, umístění předmětů ve studijním plánu a možné způsoby
zajištění výuky, pokud jde o rozložení zátěže na přednášky a semináře. Proděkan informoval o
komunikaci s CERPEK týkající se koncipování předmětů nebo studijní zátěže. Doplnil, že
aktuálně probíhá vyhodnocování dotazníku na garanty předmětů a běží dotazník na vazby na
profil absolventa. V rozpravě se kolegium mimo jiné zabývalo výší povinné zátěže studentů.
Děkan poděkoval proděkanovi za zpracování bodu.

Závěr: Kolegium souhlasí s publikováním souhrnného materiálu, který zpracoval tým Pracovní
skupiny pro reformu magisterského studijního programu Právo a právní věda. Kolegium děkuje
za vytvoření informačního webu v IS a bere na vědomí postup prací. Proděkan Sehnálek
přislíbil zaslat odkaz všem vyučujícím e-mailem.

3. Celoživotní vzdělávání – stav a možnosti rozvoje (doc. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek předložil zprávu „Celoživotní (komerční) vzdělávání“. V komentáři uvedl, že
se daří realizovat „tradiční“ kurzy jako je přípravný kurz k přijímacím zkouškám, vzdělávání pro
soudní znalce, právní minimum pro překladatele a tlumočníky. Aktuálně běží tři kurzy LL.M.,
zmínil i další program LL.M., který je připravený a má dobrou perspektivu pro příští rok. Vyslovil
poděkování doc. Myškovi. Úspěšné jsou kurzy pro seniory, které jsou velmi kladně hodnoceny
zvláště z pohledu třetí role univerzity. Upozornil, že se méně daří otevírat jednodenní odborné
kurzy, rezervy vidí ve spolupráci s akademiky i propagací na veřejnost. Poukázal také na
kopírování našich kurzů ze strany jiných fakult. Jako aktuální rozvíjející se oblast označil
vzdělávání soudních znalců. Prostor pro zlepšení spatřuje v aktivnějším zapojení kateder do
oblasti CŽV, které je v současnosti nerovnoměrné. Zmínil potenciál v dalším programu LL.M. v
oblasti obchodního práva, práva duševního vlastnictví, finančního a daňového, případně
pracovního práva. Zmínil dřívější program MPA ve veřejné správě a možnost převedení na
LL.M.
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Doc. Myška vyzdvihl a ocenil práci dr. Hanáka a dr. Židka v novém programu LL.M. ve
stavebních činnostech, kde došlo se zahájením vzdělávání ke změně garantství.
Doc. Myška dále ve svém vstupu hovořil o probíhajících změnách univerzitních interních
předpisů pro CŽV, které ve spolupráci s tajemnicí Ing. Přikrylovou, vedoucí oddělení p.
Buchalovou a s proděkanem Sehnálkem sledují a připomínkují. Poděkoval celému týmu.
V následné diskusi tajemnice seznámila s hlavními nevýhodami a připomínkami, které se váží k
návrhům univerzitních předpisů.
Dr. Židek hovořil o zapojení do CŽV a vytvoření vlastního jednodenního kurzu a ocenil
spolupráci a podporu CDV. Otevřel otázku vyšších odměn lektorů v soukromých společnostech.
Proděkan Sehnálek uvedl, že u „krátkých“ kurzů nejsme schopni konkurovat komerčním
vzdělávacím agenturám, což tajemnice potvrdila, kalkulace odpovídají našim možnostem.
Děkan i proděkan Radvan hovořili o dalších variantách zapojení ve veřejném i soukromém
sektoru. Tajemnice poskytla výnosy fakulty za CŽV, rozdělené na 2 skupiny, LL.M. a „ostatní“, v
komentáři mimo jiné uvedla, že z tohoto pohledu je strategicky výhodnější se zaměřit na LL.M.
programy a dlouhodobé odborné vzdělávání. Děkan poděkoval prod. Sehnálkovi za zpracování
bodu.

Závěr: Kolegium vzalo zprávy na vědomí, děkan avizoval účast dr. Frýdka a doc. Myšky na
dalším zasedání kolegia děkana dne 30. října 2023, kdy bude na programu problematika
vzdělávání soudních znalců. Kolegium stanovilo jako preferenci kurzy LL.M., stabilní a
dlouhodobé kurzy a požádalo prod. Sehnálka prozkoumat možnosti transformace MPA, zda je
realizovatelné.

4. Erasmus (dr. Kyselovská)

Koordinátorka pro evropské mobility dr. Kyselovská uvedla, že se do agendy zapracovává,
poděkovala za podporu oddělení zahraničních vztahů, Mgr. Redrupové a dr. Hovořákové,
ocenila spolupráci s prod. Radvanem. Sdělila, že má připraveny body, které by ráda projednala
nejdříve s děkanem, zmínila problémy týkající se mobility studentů i učitelů, dále vhodné
informovanosti a prezentace fakulty, vytváření kurzů, návaznosti na magisterský studijní
program.

Závěr: Kolegium vzalo plány i současný stav na vědomí, děkan poděkoval za informace a
přislíbil společnou schůzku.

5. Různé

5.1. Proděkan Radvan

Seznámil s celouniverzitním spotem pro uchazečskou kampaň. Doporučil ji využívat na
konferencích i jiných příležitostech či prezentacích akademiků i neakademiků. Uvedl, že k
dispozici je v české i anglické verzi, poskytl odkaz, který bude umístěn i na webu fakulty:
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https://www.youtube.com/watch?v=3A9FmPcQk6Y&t=15s.

Závěr: Kolegium vzalo informaci na vědomí.

5.2. Proděkan Šilhán

Proděkan Šilhán informoval o vyhlášení projektů pro specifický výzkum, informování řešitelů a
poskytnutí pokynů e-mailem. Sdělil, že byl vybrán nejvhodnější způsob rozdělení finančních
prostředků, který částečně reaguje na potřebu navýšení doktorských stipendií. Proděkan sdělil,
že ověřuje plnění zaslaných pokynů, konkrétně zda 7 odpovědných osob oslovilo studenty
doktorských studijních programů ve stanoveném termínu. Proděkan požádal, aby mu byly
zasílány případné dotazy.

5.3. Proděkan Zbíral

Proděkan předložil k odsouhlasení návrh směrnice „Studentská vědecká odborná činnost
(SVOČ), vyhlášení XXVI. ročníku soutěže pro akademický rok 2023/2024. V komentáři
zopakoval, že došlo ke změně na pozici koordinátorky soutěže. Uvedl, že v návrhu směrnice
jsou změny minimální, upozornil na zapracovaný požadavek z jiných fakult týkající se bodového
hodnocení posudků.

Závěr: Děkan poděkoval za zpracování a kolegium schválilo předložený návrh bez připomínek.

5.4. Dr. Židek

Hovořil k programu zasedání senátu dne 13. 11. Sdělil, že bude předložena zpráva Ekonomické
komise PrF MU, rozpočet 1-9/2023.

5.5. Proděkan Sehnálek

Informoval kolegium o tom, že zavedl systém přihlašování a realizace konzultací mezi studijním
oddělením a studenty prostřednictvím MS Teams. Poděkoval studijnímu oddělení za hladký
přechod a využívání.

5.6. Proděkanka Tomášková

Poděkovala všem za zaslané podklady pro vytíženost, přislíbila zapracovat a předložit na
příštím zasedání.

Děkan poděkoval člence a členům rozšířeného kolegia za účast, ukončil zasedání v rozšířeném
složení.

( Pozn. v 11.15 h odchází dr. Židek, dr. Kyselovská, doc. Myška, p. Tříska).

4

https://www.youtube.com/watch?v=3A9FmPcQk6Y&t=15s


Pokračuje zasedání kolegia děkana.

5.7. Proděkan Zbíral

Otevřel diskusi ke strategii knihovny v návaznosti na projednávání bodu na listopadovém
zasedání senátu. Děkan doporučil na příští kolegium přizvat Mgr. Georgalu.

6. Kontrakt vědy (prod. Zbíral)

Proděkan Zbíral navázal na jednání kolegia děkana č. 2 dne 2. října 2023, bod č. 4, předložil
materiál „Prezentace pro závěrečnou schůzku IHVD“. Požádal členky a členy kolegia o
projednání jednotlivých částí a strategií jako východiska k jednání s RMU. Upozornil na termín
pro odeslání, a to do 29. října. Kolegium prošlo jednotlivé části, prodiskutovalo a shodlo se na
dopracování.

Závěr: Děkan poděkoval za zpracování a dodržení potřebného termínu.

Děkan poděkoval přítomným za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 16. 10. 2023
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